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З А П И С Н И К  

са 7. редовне седнице Управног одбора Планинарског савеза Србије XXIII  сазива, 

одржане 25. фебруара 2023. године  у Овчар бањи (просторије Планинарског дома „Каблар“) 

Присутни чланови УО: И. Планић, Н. Лечић, А. Ивошев, В. Токовић, М. Ћировић, Ј. Продановић, 

А. Бараћ, Р. Кнежевић 

Одсутни чланови УО: З. Контић, Д. Гогић, Ј. Јарић 

Генерални секретар: С. Вељковић  

Остали присутни: Н. Милошевић, М. Ердељан, Р. Савичић, Ј. Митровић, Д. Филиповић, Б. 

Животић 

 

Време почетка седнице: 1300 

Д Н Е В Н И  Р Е Д  

 

1. Усвајање записника са 6. редовне седнице, записника са 2, 3. и 4. ванредне 

електронске седнице УО ПСС 23. сазива 

2. Преузете обавезе са претходних седница 

3. Спортско-рекреативне дисциплине 

4. Такмичарске дисциплине 

5. Усвајање предлога јединствене листе спортиста за доделу стипендија 

6. Рад комисија из надлежности потпредседника 

7. Извештај секретаријата о раду и план активности за наредни период 

8. Финансијски извештај за 2022. 

9. Финансијски план за 2023. 

10. Прва Скупштина 23. сазива ПСС 

11. Пријем нових чланова у ПСС 

12. Разматрање и усвајање предлога правилника и образаца 

13. Међународна сарадња 

14. Молбе, жалбе и дописи 

15. Разно 
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Предложени Дневни ред је једногласно усвојен. 

1. Усвајање Записника са 6. редовне седнице, записника са 2, 3. и 4. ванредне 

електронске седнице  УО ПСС  

Чланови УО су електронским путем добили Записник са 6. редовне седнице и 

записнике са 2, 3. и 4 ванредне електронске седнице Управног одбора. 

УО је једногласно усвојио записнике. 

2. Преузете обавезе са претходних седница  

2.1. Налаже се Стручном савету спортских стручњака да сачини предлоге и измене 

Закона о спорту и достави канцеларији ПСС. 

2.2. Налаже се Такмичарској комисији ПСС да обједини предлоге комисија надлежних 

за високогорство, алпинизам, спортско пењање на природним стенама, планинарску 

оријентацију, скајранинг, пењање у леду и драјтулингу везаних за категоризацију 

спортиста, а поводом захтева ПСС да се измени Правилник о спортским гранама и 

областима спорта у Републици Србији и спортским дисциплинама у оквиру 

спортских грана и области спорта и Правилник о националној категоризацији 

врхунских спортиста. Обједињене предлоге упутити Спортском савезу Србије и 

Министарству омладине и спорта. 

3. Спортско рекреативне дисциплине 

3.1. У периоду од 01.01.2023. год. до одржавања седнице УО одржане су четири 

традиционалне акције („Новогодишњи успон на Жељин“, „Богојављенски успон на 

Бељаницу“, „23. меморијал др Игњата Павласа“, „Зимски успон гребеном Великог 

Крша“) из Календара активности ПСС, за шта су достављени извештаји 

организатора и делегата. У току је одржавање обуке за водиче II категорије на Старој 

планини коју спроводи Служба водича. Комисија за рад са младима је 11. фебруара 

т.г. у Смедеревској Паланци одржала семинар за усавршавање спортских стручњака 

и других заинтересованих на тему рада са младима у планинарству. 

3.2. Чланови УО су закључили да је за потребе утврђивања статистике и стања у вези 

повреда неопходно да ОПО благовремено достављају образац 10-Пријава несрећног 

случаја насталог током спортских планинарских активности и када нема захтева 

за одштету. Налаже се Комисији за превентиву и безбедност у планинама да ову 

обавезу унесе у годишњи план рада и да подстиче планинарске организације да 

достављају образац 10, као и да се обрати Служби водича за учешће у овој обавези. 

3.3. На седници УО је констатовано да постоји потреба за повећањем спортских 

стручњака са дозволом за рад у оквиру ПСС. Ј. Продановић је тим поводом 

обавестила присутне о одлуци начелништва Службе водича да се у току 2023. године 

организује обука за водиче IIIб категорије. 
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Предлаже се да Комисија за обуку и усавршавање у планинарству утврди разлику 

између обуке за водича IIIб категорије и обуке за ЕРА водиче и о томе обавести 

начелништво Службе водича како би водичи који су стекли звање ЕРА водича имали 

могућност полагање разлике и стицања звања водича IIIб категорије. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

Предлаже се да начелништво Службе водича организовање обуке за водиче IIIб 

категорије уврсти у Календар активности ПСС за 2024. годину. 

УО је једногласно усвоји предлог. 

4. Такмичарске дисциплине 

4.1. Одржано је 2. коло Словеначко-Хрватско-Српског такмичења у ледном пењању и 

драјтулингу у Београду 04.02.2023. године.  Том приликом је одржано и државно 

првенство Србије у истој дисциплини. Милан Макојевић  је победник на оба 

такмичења. Следи 3. коло СХС које ће бити одржано у Словенији 04.03. т.г. У току 

су припреме за одржавање I кола у планинарском трекингу као и у планинарској 

оријентацији. Услед отказивања трке „Rocky trail“ Комисија за планинско трчање 

расписала је ванредни конкурс за организацију последњег 5. кола Националне серије 

у планинском трчању ПСС. Одржан је састанак са спортским директором Српског 

атлетског савеза у вези споразума о сарадњи на пољу унапређења трка на 

планинским теренима. САС и ПСС ће заједно организовати Првенство Србије у 

планинском трчању на Букуљи 30.04.2023. године, а технички организатор ће бити 

ПД „Букуља“ из Аранђеловца. Комисија за високогорство и експедиције  је одржала 

припремни састанак високогорске репрезентације у планинарском дому „Суваја“ 

код Стрмостена. Табор високогораца ће бити одржан од 03.-05.03. т.г. на Шар 

планини. Селектор алпинистичке репрезентације је проследио план активности 

репрезентације Србије у 2023. години.  

4.2. Закључно са 23.02.2023. године регистрован је 536 такмичар са важећом маркицом. 

4.3. Спортски дирктор ПСС предлаже да се рогејнинг као дисциплина уведе у систем 

такмичења ПСС и тим поводом номинује Драгана Николића (ПСК „Челик“ 

Смедерево) као повереника за рогејнинг који би обавио потребне припреме за 

организацију такмичења. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

4.4. М. Ћировић предлаже да се склопе споразуми са Планинарским савезом Словеније 

и Планинарским савезом Хрватске који би омогућили да за планинаре из Србије 

смештај у  планинарским домовима у Словенији и Хрватској буде по истим ценама 

као и за њихове планинаре. 

4.5. Због повећаног обима посла предлаже се формирање поткомисије која би се бавила 

искључиво категоризацијом у оквиру Комисије за награде, признања и 
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категоризацију. Чланови УО су изразили захвалност Лазару Попари на његовом 

великом доприносу, ангажовању и вишегодишњем раду у оквиру ове Комисије. 

5. Усвајање предлога јединствене листе спортиста за доделу стипендија 

5.1. Комисија за награде, признања и категоризацију је доставила јединствену листу 

спортиста за доделу стипендија. У складу са правилником Министарства спорта 

списак спортиста је сачињен на основу бодовне листе категорисаних спортиста. 

УО је једногласно усвојио предложену листу. 

6. Рад комисија из надлежности потпредседника 

6.1. Комисија за маркетинг поднела је извештај о досадашњем раду. Склопљени су 

уговори о спонзорству са РОСА водом за Дан пешачења, Ringier-Blic за медијско 

спонзорство, Decathlon за акцију Викенд иза нас, KS shoes за спонзорство израде 

дресова за репрезентацију Србије у  планинарској оријентацији и Planet bike којим 

се обезбеђују попусти за чланове ПСС. У току су преговори са компанијом Бамби за 

спонзорство Дана планинара, а са САТ медиа групом договорено је снимање 

неколико емисија којим ће се подржати рад ПСС и водича. У току је реализација 

пројекта којим би се направила планинарска платформа која би чинила друштвену 

мрежу која би повезивала планинаре, планинарске организације и водиче. 

6.2. Медицинска комисија приводи крају израду комплета прве помоћи за планинаре и 

планинарске водиче. 

6.3. Комисија за планинарске терене ради на анализи и регистарцији планинарских стаза. 

Поднет је извештај о ИПА пројекту који је започео 01. фебруара т.г. и којим ће бити 

уређен Европски пешачки пут Е7 у пограничном подручју у дозвољеној зони. 

Представљен је предлог уговора којим би се наставила сарадња са Програмом УН за 

развој (UNDP), са циљем уређења стазе око Власинског језера. 

46 основних организација има у својој надлежности регистровану стазу. Потребно је 

да Комисија за планинарске терене изради образац за покретање иницијативе за 

уређење и опремање планинарске стазе. 

6.4. Комисија за планинарске објекте треба да изради смернице за израду пројектног 

задатка за изградњу и опремање планинарских објеката. 

6.5. Комисија за информисање предлаже да се изради регистар медијских радника у 

оквиру ПСС са циљем  остваривања боље сарадња ПСС са медијима. 

6.6. Налаже се Комисији за обуку и усавршавање у планинарству да достави списак 

акредитованих установама на којима може да се оствари стручно усавршавање  и 

њихове контакте како би био постављен на сајт ПСС. 

6.7. На основу резултата анкете спроведене посредством Гугл платформе и друштвених 

мрежа у којој су учествовали чланови планинарских организација  као и они који то 
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нису, Комисија за планинарење и пешачење и Комисија за планинарске објекте 

спровешће пилот пројекат-трансверзала на Рајцу и у зависности од интересовања 

могуће је увођење ове активности у Календар ПСС за следећу годину. 

7. Извештај секретаријата о раду и план активности за наредни период 

7.1. Број издатих чланских маркица закључно са 24.02.т.г. је 11.138 што је незнатно више 

у односу на исти период прошле године. 

7.2. Због повећања цене трошкова израде часописа Планинарски гласник предложен је 

анекс уговора о сарадњи са фирмом Планета студио. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

7.3. Секретријат је за чланове пописне комисије основних средстава ПСС за 2022. годину 

предложио: З. Контић (председник), Д. Гогић (члан) и Б. Милосављевић (члан). 

УО је једногласно усвојио предлог. 

7.4. Агенција Бумеранг је поднела извештај за 2022. годину о пословно техничкој 

сарадњи са ПСС са чиме су упознати чланови УО. 

7.5. А. Бараћ је присутне упознао са ситуацијом у ПСК „Железничар“ из Краљева и да је 

на основу решења Привредног суда у Краљеву у АПР-у извршена регистрација 

привременог заступнка. 

Чланови УО предлажу да на скупштини овог клуба која ће се одржати 24.03.2023. 

године ПСК „Железничар“ из Краљева донесе одлука о додели признања Драгану 

Јовановићу за вишегодишњи допринос планинарству. 

7.6. Ј. Продановић и З. Контић су 23.02. т.г одржали састанак са представницима ОПО 

из Београда. Информације о изнетим ставовима ће због одсуства Зорана Контића 

бити изнете Управном одбору на наредној седници. 

7.7. Председник Комисије за превентиву и безбедност у планинама је одржао неколико 

on-line састанака за представнике ОПО којима је детаљније образложио осигурање 

за планинаре. 

8. Финансијски извештај за 2022. годину 

8.1. Председник ПСС је члановима УО представио финансијски извештај о утрошеним 

средствима у 2022. години. 

УО је једногласно усвојио извештај. 

9. Финансијски план за 2023. годину 

9.1. Председник ПСС је члановима УО прочито и образложио план за распоређивање 

средстава за 2023. годину. 

УО је једногласно усвојио план. 
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10. Прва Скупштина 23. сазива ПСС 

10.1. Секретар ПК „Врбице“ из Велике Плане, Д. Филиповић, је присутне упознао са 

досадашњим активностима предузетим у вези са организацијом седнице 

Скупштине ПСС. Предвиђено је да се у петак 10. марта т. г. са почетком у 18 часова 

у Центру за културу Масука организује отварање изложбе планинарских 

фотографија клуба која ће бити хуманитарног карактера, после чега следе 

пројекције филмова „ПК Врбица 20 година касније“ аутора С. Јовановића и „Дани 

планинара-Овчар бања 2022“ аутора Д. Гогића. У суботу у 11 часова биће 

организована показна вежба Горске службе спасавања након чега ће у 12 часова 

отпочети са радом седница Скупштине. 

Игор Милошев као један од врхунских спортиста ПСС ће отворити Скупштину и 

обратити се присутнима. 

10.2. Комисија за награде, признања и категоризацију је на основу предлога ОПО и 

достављених биографија предложила за доделу повеље за планинарско дело 

следеће истакнуте планинаре: Емил Половина (ПД „Авала“ Београд), Борислав 

Стевановић (ПСД „Стражилово“ Сремски Карловци), Валтер Гачуф (ПСД 

„Вршачка кула“ Вршац), Раде Радичевић (ПСД „Железничар“ Вршац) и Бранислав 

Бинић-Бине (ПАК „Краљево“ Краљево).  

УО је једногласно усвојио предлог. 

10.3. Члановима УО је предложен допуњен Дневни ред за предстојећу Скупштину. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

Члановима УО је предложен Пословник о раду Скупштине. 

УО је једногласно усвојио предлог Пословника. 

11. Пријем нових чланова у ПСС 

11.1. УО је једногласно усвојио предлог Надзорног одбора да се ПД „Покрени се“ из 

Крупња додели статус придруженог члана. 

11.2. УО је једногласно усвојио предлог Надзорног одбора да се ПСД „Хоризонт“ из 

Крушевца додели статус пуноправног члана. 

11.3. УО је једногласно усвојио предлог Надзорног одбора да се ПГД „Еко курир“ из 

Новог Сада додели статус придруженог члана. 

11.4. УО је једногласно усвојио предлог Надзорног одбора да се СУ „Ами“ из Вршца 

додели статус придруженог члана. 

11.5. УО је једногласно усвојио предлог Надзорног одбора да се СУ „Феникс“ из Горњег 

Милановца додели статус придруженог члана. 

11.6. УО је једногласно усвојио предлог Надзорног одбора да се ПУ „Serbian Explore 

Team“ из Београда додели статус пуноправног члана. 
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11.7. УО је једногласно усвојио предлог Надзорног одбора да се ПД „Железничар 1948“ 

из Београда додели статус придруженог члана. 

11.8. УО је једногласно усвоји предлог Надзорног одбора да се ТПУ „РЦН“ из Ниша 

додели статус придруженог члана. 

11.9. УО је једногласно усвојио предлог Надзорног одбора да се ПД „Оморика“ из Ужица 

додели статус придруженог члана. 

11.10. УО је констатовао престанак чланства  ПД „Цариброд“ из Димитровграда јер 

друштво није купило ни једну чланску маркицу током 2022. године. 

12. Разматрање и усвајање предлога правилника и образаца 

Није било материјала за разматрање. 

13. Међународна сарадња и активности 

13.1. Присутни са упознати са извештајем Катарине Мановски са састанка УИАА 

планинарске комисије који је одржан 10.12.2022. године на Кипру на којем је 

присуствовала путем  Зум платформе. 

13.1. У оквиру SEE пројекта у Шпанији је од 07. до 09. фебруара т.г. одржан семинар 

коме су присуствовали Н. Лечић и А. Ивошев о чему су обавестили присутне. Тема 

семинара је израда приручника са пратећим садржајем који би послужио за 

едукацију везану за спортове на отвореном. 

13.3. А. Ивошев и В. Токовић су присуствовали скупу који се одржавао у Македонији 

(Скопље) од 18. до 19.02. т.г. поводом пројекта Green Trails of Future, а чији је циљ 

укључивање младих на трејл трке у чему поред ПСС учествују удружења из Србије, 

Македоније и Словеније. 

13.4. Током исте посете Скопљу А. Ивошев и В. Токовић су се састали са представницима 

Планинарског савеза Северне Македоније, а поводом сарадње у оквиру БМУ.  

За предстојећу изборну скупштину БМУ која ће се одржати у мају т.г. предлаже се 

да Драгослав Гогић буде кандидован за председника БМУ. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

13.5. Потпредседник ПСС је предложио да се Планинарски савез Србије учлани у ENOS 

(Европска мрежа спортова на отвореном). 

УО је једногласно усвојио предлог. 

13.6. Годишња скупштина ЕУМЕ биће одржана у Великој Британији (Лидс) 06.05.2023. 

године. Ненад Лечић се одређује за делегата ПСС. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

14. Молбе, жалбе и дописи 
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14.1. УО ПД „Каблар“ из Чачка је члановима УО упутио молбу да Планинарски савез 

Србије подржи њихову инцијативу против изградње видиковца на Каблару. 

Предлаже се да се молба проследи Комисији за заштиту природе планина која би 

свој став доставила члановимаУО у наредних 10 дана. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

15. Разно 

15.1. А. Ивошев је присутнима пренео утиске са отварања међународне изложбе 

планинарске фотографије „Меморијал Ненад Радојковић“ коју је организовао 

ПОСК „Јасеница“ из Смедеревске Паланке. Домаћини изложбе су се захвалили 

Планинарском савезу Србије на медијској и финансијској подршци. 

15.2. Ранка Савичић, секретар Планинарског савеза Републике Српске, се присутнима 

захвалила на гостопримству, пожелела наставак добре сарадње и позвала на акције 

које организује ПСРС. 

Седница је завршена у 1900 

 Записничар Председник ПСС 

 

  Ј. Радосављевић с.р.   Исо Планић с.р. 


